

Referat af bestyrelsesmøde i Frivillighedens hus tirsdag 11.6.2019 fra 16.30-18.30

Mødet startede lidt forskudt, da der på grund af Bon Jovi koncerten var vanskeligheder med at nå frem, med vi endte – til sidst – med at være fuldtallige, og referatet tager punkterne i rækkefølgen fra den udsendte dagsorden.

1. Johnny blev valgt til ordstyrer, og Anne blev valgt som referent.
2. Dagsordenen blev godkendt.
3. Bente orienterede om møde om husets interne aftale, som var blevet afholdt under ledelse af kommunens repræsentant. Mødet havde fokus på Det sønderjyske køkkens brug af de lokaler, frivillighedens hus har til rådighed, og efter mødet – for at imødekomme køkkenets ønsker – har Johnny og Bente lavet et oplæg, der siger, at køkkenet vil kunne booke det store lokale til spisning på lørdage, hvor der ikke er stor efterspørgsel fra de frivillige foreninger. Oplægget ligger pt i forvaltningen til godkendelse, især med henblik på eventuel konkurrenceforvridning. Vi drøftede andre former for samarbejde, også med turistkontoret, og Johnny og Lone vil tage initiativ til jævnlige møder mellem de tre aktører i huset. Som en udløber i forbindelse med huset nævntes behovet for cykelstativer, der er en opgave for teknisk forvaltning og måske løses, når renoveringen af Perlegade er færdig, og ophæng i vinduerne skal fremover hænge i fiskesnøre, ikke med tape på ruderne. Foreningerne er orienteret.
4. Ulla orienterede om økonomi. Der er gået 15 000 kroner fra Fabrikant Mads Clausens fond ind på vores "store" konto, hvor der nu står 207 235,33 kroner, og den kommunale konto er nu på 24 421,27 kroner. Ulla fremlagde forslag til indkøb af klaver og fik bemyndigelse til at indkøbe et sådant, der har været et stort ønske for nogle af de grupper, der bruger huset. Thorkild efterlyser en kvartalsvis oversigt over vores økonomi, og Ulla vil fremover fremsende en sådan.
5. Lone orienterede: ny udgave af Frivilligguiden, der snart vil komme i ny elektronisk udgave og forhåbentlig også en papirudgave. Ikke alle foreninger har meldt tilbage med eventuel opdatering af deres beskrivelse af sig selv. Der starter en gågruppe mandag 17.6. for borgere, der har lyst til og behov for lidt aktivitet og samvær. Reklamer kan ses på facebook og i ugeavisen. To nye foreninger er kommet til i vores regi: ADHD-forening og en støtteforening for Bosager og Flintholm.
6. Lone orienterede kort om web-booking i kommunen. Det vil træde i kraft for os fra august, hvor der vil blive tilbudt kurser i anvendelse, men det vil fortsat være muligt at bede Lone eller Johnny booke lokaler. Der fulgte en længere drøftelse af, i hvilket omfang det skal være muligt at lave faste bookinger, og hvor lang tid i forvejen man kan reservere lokaler. Nogle grupper har brug for at vide, at de har et bestemt lokale på bestemte ugedage og tidspunkter, mens andre mere har ad-hoc behov. Konklusionen var, at der må kunne forhandles om løsninger i tilfælde af overlap.
7. Pause
8. Spis-sammen arrangementerne i Nordborg, Gråsten og Sønderborg blev evalueret. Det har været tre rigtig vellykkede arrangementer med masser af positiv respons fra deltagerne. Bestyrelsen har på forskellig vis været involveret i det praktiske. Carsten spurgte, om det

kunne bredes mere ud til andre af de "gamle" kommuner, og Bente spurgte til muligheder for de unge. Elisabeth nævnte, at menuen kunne laves, så den også appellerede til fx flygtninge og indvandrere.

9. Evaluering af kursus om at engagere unge: Lone rapporterede fra tilbagemeldingerne, at det ikke havde været meget givende, og har meldt tilbage til Cecilie og efterlyst mere konkret og håndfast inspiration. Konklusionen var, at det er vigtigt med en klar forventningsafstemning inden den type arrangementer.
10. Frivillighedsmesse i Nordborg: der var på satellitmødet i Nordborg stor interesse for en sådan messe, og den vil finde sted 7.9. i samarbejde med Nordborg Handelsstandsforening, der står for det meste af det praktiske. Det vil være en fin mulighed for at være synlig og præsentere sig selv, også for foreninger, der ikke har en afdeling i Nordborg. Vores økonomiske engagement vil være max 15-20 000 kroner, og Ulla beder om budget. Det er ikke noget, vi kan gøre hvert år med alle "satelitter", men er der interesse andre steder, kan det jo gå på skift.
11. FRISE. Ulla orienterede kort om foreningens arbejde. Det koster 5000 at være medlem, og dertil kommer betaling for deltagelse i arrangementer. Der er mange gode oplæg og muligheder, men bestyrelsen besluttede ikke at melde sig ind for indeværende.
12. Bordet rundt: Bente: Jesper kan godt udarbejde billigere menuer til foreninger, der ønsker at bestille mad fra Det sønderjyske køkken. Thorkild: ældrerådet har fået lavet en pjece med kontaktinformation. Carsten: ros til Lone for godt oplæg på kompetencecenteret. Johnny: Røde Kors i Guderup vil gerne have besøg af (medlemmer af) bestyrelsen. De må komme med en dato, og så ser vi, hvem der kan deltage.
13. Eventuelt: Bente: kan den nedlagte smørrebrødsforretning inddrages i huset? Johnny: den er ikke en del af Frivillighusets bygning, men et separat lejemål.